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ORSZÁGGYÚLÉSI KÉPVISELŐ

Dr. Kövér László úr
az Országgyűlés elnöke részére

^a^~ággyű lés Hivat

Érkezet, ZQ17 MÁJ 2 9,

Írásbeli kérdés !

HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr !

Az Országgy űlésről szóló tv. 42. § (8) alapján bejelentem, hogy írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Lázár János Miniszterelnökséget vezető miniszter úrnak

„Mi véleménye közös felelősségrő l?”

címmel .

Tisztelt Miniszter úr !

Szomorúan vettem tudomásul, hogy már megint visszafelé mutogat a K15269 írásbeli kérdés
válaszaiban, miközben előre felé kellene tekinteni . Ismét megkaptam azt, hogy:

„ Kérem Képviselő Asszonyt, hogy emlékezzen vissza; részben az Önök tétlenkedéséne k
köszönhetően, az Önök által túlbürokratizált intézményrendszer következében a 2007-2013-a s
időszakra vonatkozóan még 2015-ben is jelentek meg kiírások. Önök hálásak lehetnek a
mostani kormányzatnak két okból is: egyrészt elkerültük, hogy az Önök hibájábó l
forrásvesztést szenvedjen el Magyarország; másrészt a 2014-2020-as időszakra vonatkozóan
jóval előrelátóbb módon járt el a kormányzat, mint Önök. ”

Akkor nézzük a kijelentései mögötti tartalmat és számokat .

1. A 2007-2010 I . félév időszakban 1 .087 milliárd forráslekötés mellett 363 milliárd
kifizetés történt . Ez azért nem rossz érték, a számok nem hazudnak . A 2010 . I. félév é s
a 2015 közötti időszakban 447 milliárd Ft került kiírásra és 1154 milliárd Ft került
kifizetésre ez is becsülendő számsor. Azt tehát nem mondhatjuk, hogy a kiírások és a
kifizetések ne lettek volna megfelel őek arányaiban 2010-ig.

2. Az előző észrevételemet csak megerősíti, hogy ugyan kiírták az összes pályázatot, d e
még alig tudtak valamit kifizetni a pályázóknak . ezt az Ön egyik válaszára alapozom ,
ami letisztult és szakmai volt (A Vidékfejlesztési Program keretében meghirdetett
felhívások esetében végkifizetés 10,13 milliárd forint értékben valósult meg eddig) .

3. A fentiek alapján, ha forrásvesztés szenvedett volna el Magyarország az közös hib a
lett volna. Bár tudom, hogy Ön nem tudja valami miatt elfogadni a közös felel ősséget .

4. Szerintem örülniük kéne annak a sajnálatos ténynek, hogy sok forrás nem let t
kihasználva 2013 . december 31 .-ig, mert amennyiben akkor kimerül a keret, akkor,
számoljunk csak, 2017-2013=4 évig nem lett volna EU beruházásból kifizetés, és e z
igencsak meglátszódott volna a gazdasági növekedésen .

5. A 2015. éves kiírások esetében úgy tudom, hogy a tagállamok EMVA-ból akko r
jogosultak hozzájárulásra, ha a vonatkozó támogatást a kifizet ő ügynökség 2007 .
január 1 . és 2015 . december 31 . között ténylegesen kifizeti



A következő igen érdekes dolog a válaszában a következ ő volt :

„Esetleges aggodalma az előrehaladást illetően hitelességi kérdéseket vet fel Önnel szemben .
Azzal, hogy 2017. március 31 . napjáig sikerült minden pályázatot kiírni Magyarország öt éve s
előnybe került. Innentől számítva öt éve van Magyarországnak a programok
megvalósítására ., ,

Segítek Önnek, a projekt fizikai befejezésére a Támogatói Okirat kézbesítését követ ő naptól
számított legfeljebb 24 hónap áll rendelkezésre . Az öt év nem érdekes egy pályáz ó
szempontjából, a beruházást neki esetleges közbeszerzéssel együtt 24 hónap alatt kel l
megvalósítani . A kérdés erre vonatkozott volna, hogy lesz-e elég kivitelez ő .

A fentiek alapján „Tompa” Szilárd egyes szavaival élve, provokációnak tartom az egészet ,
úgyhogy ha kell, felveszem a kesztyűt, hiszen bármi elképzelhető azóta, hogy a Fidesz
kormányra került, mert azt csinálják a provokátorai, amit az mond .

A fentiek miatt következ ő kérdésekkel fordulok a Miniszter Úrhoz :

1. Mi volt a baj a kérdéssel, amiért már megint elmúlt 8 évezni, vagy 7 évet megel őző 8
évezni kezdett?

2. Nem volt elég szakmai a feltett kérdés ?

3. Nem volt elég Fideszes a feltett kérdés ?

4. Talán zavarják a kérdéseim?

5. Nem tudunk visszatalálni a megfelelő hangnemhez?

Budapest, 2017. május 29 .

Tisztelettel :

Dr. Vadai A~gne s

Demokratikus Koalíció
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